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Til Tilmeldte til debatmødet vedr. erhvervsarealer i 

Aarhus Syd 

Til Orientering 

 

 

Opsummering af input og forslag fra mødedeltagerne  

 

• Nedslidte bygninger i eksisterende erhvervsområder er et problem. Det 

skal være økonomisk attraktivt for ejerne, før der sker noget med så-

danne bygninger.  

• Vigtigt at sætte anvendelsesændringer til debat. 

• Da kommunen som regel kun ejer få bygninger i erhvervsområderne er 

omdannelse af et område afhængig af en forhandling med de forskellige 

bygningsejere.  

• Bliv inspireret af begrebet ”LandBanks, der kendes i USA, og er en en-

hed, der opkøber nedslidte bygninger, renoverer dem, og sælger dem 

igen.  

• Kommunen kunne leje grunde ud i en årrække i stedet for at sælge dem. 

• Udviklingen i et område følger pengene. Uden finansiering sker der ikke 

noget. Kan pensionskasser spille en mere aktiv rolle i forhold til en op-

gradering / omdannelse af nogle områder? 

• Etablering af grundejerforeninger kan være en måde at få skabt en dia-

log om et områdes udvikling blandt de forskellige interessenter  

• Vigtigt planmæssigt at bryde områder, hvor man ønsker forbedringer, 

ned i mindre parceller, så forandringen kan ske trinvist. 

• God infrastruktur er af afgørende betydning for erhvervsområderne. Om-

bygningen af Edwin Rahrsvej er et eksempel på, hvordan man ikke skal 

gøre.  

• Der er gode erfaringer med dialog mellem Aarhus Kommune og fælles-

rådet bl.a. om Bering-Beder vejen. Inviter til fælles dialog mellem bor-

gere, virksomheder, developere og myndigheder.  

• Grønne områder – evt. på tagene af bygningerne - vil gøre erhvervsom-

råder mere attraktive.  
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